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ZENEI KÖZÉLETÜNK
SAVARIA

❙ Mi vitte arra, hogy váratlanul, a nyil-
vánosság elôtt jelentse be, hogy le kíván
mondani a Savaria Szimfonikus
Zenekar zeneigazgatói posztjáról?

Május 21-i koncertünk a szezon legutolsó
bérletes elôadása volt. Egy mûvész számára
fontos, hogy az ôt és a közönségét érintô
változásokat, illetve bármilyen hírt közvet-
lenül közölhessen a saját közönségével. Be-
jelentésem tartalma csupán az volt, hogy
szándékaim szerint ez az utolsó bérletes
hangversenyem a Savaria Szimfonikus Ze-
nekar Zeneigazgatójaként.

❙ Hogyan fogadták a hírt a zenekar tag-
jai? Nem gondolta, hogy veszélyeztetheti
az utolsó bérletes elôadáson nyújtott
mûvészi teljesítményt egy ilyen rajta-
ütésszerû bejelentés?

Egyáltalán nem. Az utolsó három évadon
túlmenôen a Savaria Szimfonikus Zenekar-
ral több éves karmesteri tapasztalatom van.
Ennek köszönhetôen a zenekar a hangver-
seny elsô és második részében ugyanúgy telje-
sített, mint az ezt megelôzô hangversenyeken.

❙ Úgy tudom, a karmesteri feladatokat
szívesen ellátná a továbbiakban is, mi
az, amit biztosan nem vállalna és miért?

Köszönöm ezt a kérdést. A sajtóban jelent
meg ez a hír. A „szívesen" szót soha nem
használtam, mert számomra egyértelmû,
hogy egy zenész szívesen van a színpadon.
A nyilatkozatomban azt hangsúlyoztam,
hogy az adminisztratív posztról kívánok
lemondani. Úgy folytattam a beszédemet,
hogy „reményeim szerint a jövôben is fogok
találkozni a színpadon a zenekarral és a
közönséggel”. Ezt az is alátámasztja, hogy
már vannak aláírt szerzôdéseim nyári fel-
lépésekre és a jövô évad hangversenyeire
is. Summa summarum, szándékom, remé-
nyeim, kívánságom az, hogy ne kelljen ad-
minisztrálni. Egy ember, mûvész, karmester
csak azért vállaljon felelôsséget, amit saját
maga dönt és cselekszik, ne mások cse-
lekedeteiért és döntéseiért.

❙ Mi bizonyult elegendô oknak arra, hogy
a határozott idejû, 2012-ig szóló szerzô-
dését felbontsa, és hogy meghirdetett fel-
lépéseket mondjon le? Miben nem tudtak
megegyezni a zenekar vezetésével?

Természetesen azt, amit aláírásommal iga-
zolva vállaltam, továbbra is vállalom. Az
igazgató úr a legutolsó sajtótájékoztatónkon
velem egyetértésben azt nyilatkozta, hogy
„egy nyugati példát fogunk statuálni.” Én

ezt úgy értelmezem, hogy a továbbiakban is
egy békés, nyugodt együttmûködés aktív
partnerei maradunk, ahogy eddig volt. A jö-
vô évadot teljesen elôkészítettem és a zök-
kenômentes mûködésnek minden feltétele
adott. Felajánlottam a további segítségemet
is, ha szükséges.

❙ Nem tart-e attól, hogy nem tesz jót a
renoméjának egy ilyen, gyakorlatilag a
közönség elôtt zajló szakítás?

Azt látom, hogy itt nincs szakításról szó.
Csupán egy másik fajta együttmûködés kez-
detérôl. Nyugati példákban nagyon gyakori,
hogy a mûvészeti vezetô egy adminisztratív
személy. A vezetô karmester viszont egy ak-
tív mûvész, aki felelôs a saját hangverse-
nyeiért. Sokat tettem a Savaria Szimfonikus
Zenekarért. A Bartók Terem felújítási folya-
matában több munka és döntés mögött sze-
repel a nevem. Ilyen a színpadi világítás –
amit saját kezûleg terveztem és amire mind-
máig senkitôl nem kaptunk panaszt – a stú-
dió kialakítása és mûködtetésének megala-
pozása. Ennek sikerérôl és minôségérôl
tanúskodnak az élô hangverseny-felvé-
teleink, amelyek még nem jelentek meg ke-
reskedelmi forgalomban, de amelyeknek a
terjesztése más csatornákon már elindult.
De ilyenek a székek is, amelyeken a zene-
kar tagjai ülnek, és még sok mást is felsorol-
hatnék. Nem beszélve a zenekar mûvészi
színvonalának növelésérôl és azokról a szer-
zôdésékrôl, amelyek a zenekar jövôjét gaz-
dasági területen is pozitívan befolyásolják.

❙ Hogyan képzeli el a jövôt? Megkeresték-
e más zenekartól? Hol folytatja a pálya-
futását?

Természetesen mindig voltak felkérések,
most is vannak. A közeljövôben Európa ran-
gos zenekaraihoz vagyok meghívva. Ezen
túlmenôen teljesülni látszik az a vágyam,
hogy minél többet a zenével, a kreatív mun-
kával, az alkotással foglalkozhassak. Most,
hogy kevésbé foglal le az adminisztráció,
újra leülhetek zongorázni, amit – három év-
vel ezelôtti balesetem és a balkezem sérülése
után – egy idôre kénytelen voltam szünetel-
tetni. Egy színpadi mûvésznek a színpad az
élete. Ott érzi magát a legjobban, szinte az az
otthona. A nyilatkozatomban az is szerepel,
hogy van, amikor eljön az ideje, hogy az
ember továbblépjen. Eljött az ideje, hogy to-
vábblépjek, hogy jobban átadjam magam a
zene és az alkotás örömének. Bilkei Éva

Szombathelyi „búcsú-szimfónia”

„Reményeim szerint a jövôben is fogok találkozni a színpadon a zenekarral és a közönséggel”

Az idei szezon utolsó bérletes

elôadásának szünete után a közön-

séghez fordult és váratlanul be-

jelentette, lemond zeneigazgatói 

feladatairól Alpaslan Ertüngealp. 

Döntésének okairól és további ter-

veirôl kérdeztük a török származású

karmestert, aki 2007-ben írta alá öt évre

szóló szerzôdését a

zenekarral, s aki most

úgy érzi, eljött az ideje,

hogy továbblépjen.
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